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مزارع گلستان، خالی از طلای سفید

* استان گلستان 
در دهه 60 بیش 

از 160 هزار هکتار 
مزرعه پنبه داشت 
اما اینک این رقم 
به 13 هزار هکتار 
کاهش یافته است.

* هزینه بالای پنبه، قدیمی بودن شیوه کاشت 
و آبیاری، وسایل قدیمی برداشت و خسارات 
کرم غوزه از چالش های پیش روی پنبه است.

طلای  یافتلن  بلرای 
سلفید باز هم می توان به 
گلسلتان آمد. گلستان در 
دهه 60 بیلش از 160 هزار 
هکتار مزرعه پنبه داشت، 
مزارعی که 37 کارخانه را 
فعال کرده بود و اینک این 
مزارع به 13 هلزار هکتار 

کاهش یافته است.
کارخانه های پنبه گلستان 
هم به 10 مورد رسید که آن 
هم با ظرفیت 20 درصدی کار 

می کنند. 
رئیس اداره پنبه و دانه های 
کش��اورزی  جه��اد  روغن��ی 
گلستان می گوید: بسیاری از 
مزارع گلستان که طلای سفید 
در آن می درخش��ید اکن��ون 
به مزارع خی��ار، گوجه، توت 
فرنگی، بادمجان و به خصوص 
مزارع گوجه تبدیل شده است.

اکنون  می افزاید:  سهرابی 
مزارع درجه یک گلس��تان به 
کشت پنبه اختصاص نمی یابد 
بلک��ه در م��زارع درجه 2 که 
عمدت��ا در ش��مال اس��تان و 
منطقه خش��ک گلستان قرار 
دارد، پنبه کاش��ته می ش��ود، 
مزارعی که کش��اورز احساس 
می کند چیز دیگری نمی تواند 
بکارد. کش��اورزان می گویند: 
زمس��تان فصل سختی برای 
کش��اورز اس��ت از این رو هر 
محصولی ک��ه در بهار زودتر 
التیام بخش  بازار ش��ود،  وارد 
نیاز کش��اورز اس��ت و فرقی 

نمی کند چه محصولی باش��د. 
آنان می افزایند: این شرایط با هر 
محصولی که تطبیق کند به طور 
قطع با پنبه منطبق نیست چرا 
که زودرس ترین محصول پنبه 
می شود  برداشت  ش��هریورماه 
و ای��ن در حال��ی اس��ت ک��ه 
محصولات��ی مانند توت فرنگی 
و خیار از همان ماه اول سال یا 
ماه های دوم قابل برداشت است.

تحقیقات  موسس��ه  رئیس 
پنبه کشور، هزینه بالای پنبه، 
قدیمی بودن ش��یوه کاش��ت، 
ش��یوه آبیاری، وسایل قدیمی 
برداش��ت و خسارات کرم غوزه 
را از چالش ه��ای پی��ش روی 
پنبه می داند. روشنی می افزاید: 
برای اینکه گلستان بدون طلای 
سفید نش��ود اقداماتی صورت 
گرفت��ه اس��ت ک��ه مهم ترین 
آن کم��ک خواس��تن از دانش 
هسته ای برای تولید بذر مقاوم 

است.
رئیس اداره پنبه و دانه های 
روغنی جهاد کشاورزی گلستان 
به واحد مرکزی خبر می گوید: 
2 بذر ارمغان و گلس��تان که با 
دانش هسته ای جهش یافته اند 
اکن��ون گزین��ه اول پنبه کاران 
گلس��تانی برای کش��ت است 
زیرا این 2 رقم از ارقام س��نتی 
ساحل الیاف زودرس تر، مقاوم تر 
و با کیفیت تری تولید می کند. 
سهرابی می افزاید: اقدامات جهاد 
باعث شده است به جای اینکه 
طلای سفید در گلستان نایاب 

ش��ود لااقل امروز مقام س��وم 
کشوری را حفظ کند.

تحقیقات  موسس��ه  رئیس 
پنب��ه کش��ور می گوی��د: فکر 
بازگشت به دوران طلایی پنبه 
گلستان، به س��راغ محققان و 
متخصص��ان جوان ه��م رفته 
و س��ه س��ال اس��ت ک��ه بذر 
تراریخت��ه در آزمایش��گاه ها به 
دس��ت آمده اس��ت، بذری که 

آمریکا  امروز کشورهایی چون 
و کشورهای مدعی پنبه مانند 
پاکستان از آن استفاده می کنند 

و دچار جهش در عرصه تولید 
پنبه شده اند. بذر تراریخته در 
موسس��ه بیوتکنولوژی کرج به 
دست آمده است. براساس سند 
جامع پنبه باید تا سال 2014 
مزارع پنبه گلستان از 13هزار 
هکتار موجود به 70هزار هکتار 
برسد. اکنون یارانه دولت برای 
تحقق این موضوع 650 تومان 
در تامین بذر است یعنی دولت 

هکتاری 26ه��زار تومان برای 
توس��عه پنب��ه یاران��ه می دهد 
که به نظر نمی رس��د این مبلغ 

برای کش��اورز جذابیتی داشته 
باش��د به خصوص که به علت 
فعالی��ت خرده مالکی بیش��تر 
کشاورزان فقط یک هکتار پنبه 
دارند، البته برای توسعه پنبه، 
ای��ن موضوع در کن��ار اجرایی 
راهبردهایی هم  شدن س��ند، 
که کش��اورزان محلی با دانش 
عملی و تجرب��ی خود یافته اند 
نیز باید مورد توجه قرار گیرد. 

به عنوان مثال کشاورزان متوجه 
شده اند با کشت صیفی، بعضی 
سالها سود می کنند و در بعضی 
س��الها متضرر می شوند از این 
رو وس��ط م��زارع صیفی خود 
مشغول به کشت پنبه شدند تا 
اگر از یک محصول ضرر کنند 

با پنبه که کشت مطمئنی است، 
جلوی ضرر را بگیرند. نکته دیگر 
اینکه همان مزارعی که زمانی 
زیر کشت پنبه رفته بود و الان 
صرف کشت صیفی می شود باید 
از همان مزارع درجه یک برای 

احیای پنبه استفاده کنند.
بزرگ تری��ن اق��دام در این 
باره را امس��ال صاحب یکی از 
کارخانه های رب گوجه فرنگی 
انج��ام داده اس��ت، او امس��ال 

ب��رای اولین بار در هزار و 400 
هکتار از م��زارع گوجه فرنگی 
خود همزمان پنبه هم کاش��ته 
است. وی به صورت مکانیزه در 
فاصله بوته ه��ای گوجه فرنگی 
پنبه کاشته است بدین ترتیب 
وقتی برداش��ت از گوجه ها به 
پایان می رس��د بوته های پنبه 

بیش��تر رشد می کنند و به بار 
می نشینند.

می گوین��د:  کارشناس��ان 
در صورت��ی که ای��ن موضوع 
ب��ا  و  ش��ود  فرهنگ س��ازی 
خدمات فنی و حمایتی جهاد 
کش��اورزی همراه باش��د در 
نزدیک به 6هزار هکتار مزارع 
گوجه فرنگی، کشت پنبه هم 

رواج پیدا می کند.
این مس��ئله ب��رای مزارع 
خیار و باغ ه��ای هلو و مزارع 
هندوانه نیز قابل اجراست که 
در مجم��وع 50 ه��زار هکتار 

است.
پنبه  اداره  سهرابی رئیس 
و دانه ه��ای روغن��ی جه��اد 
کشاورزی در زمینه کشت توام 
پنبه در دیگر مزارع می گوید: 
باید اطلاعات کارشناس��ی و 
دقیق در این باره به کش��اورز 
داد، ب��ه خص��وص که بعضی  
آفات مش��ترک است. به نظر 
می رس��د در ش��رایط کنونی 
یعنی امسال که 16 محصول 
به��اره و ت��ره بار کش��اورز با 
قیمت ارزان مواجه شده است 
و بسیاری از کشاورزان هزینه 
برداش��ت محصول را ندارند و 
یا برای آنها به صرفه نیس��ت، 
کارشناس��ان می توانند از این 
فرصت از پنبه به عنوان کشت 
مطمئن سخن بگویند، کشتی 
که کش��اورز به عل��ت خرید 
تضمینی 2هزار و 200تومانی 

دغدغه ای برای فروش ندارد.

***

کش��ور ایران با داش��تن یک صدم جمعیت دنیا تنها 36صدم درصد 
منابع آب شیرین جهان را داراست و از آنجایی که آب عامل محدودکننده 
کشاورزی در ایران است و بارش باران در فصول مناسب باریده نمی شود 
و به سیل منجر می شود پیشنهاد می شود آب باران از طریق ناودان های 
پشت بام  به داخل تانکرها هدایت شده و از باران های سیل آسا بهره برداری 
ش��ود. زیرا که س��طح آب چاه ها که آب زیرزمینی را تش��کیل می دهند 
روزبه روز پایین تر رفته و ش��وری آب را سبب می شود. باید کوشش کرد 
از آب باران که به صورت س��یل جاری ش��ده و خسارت می زند حداکثر 

بهره برداری به عمل آید.
در ایران برای تامین آب صنعت، آشامیدنی و کشاورزی سدهای زیادی 
احداث شده ولی این مسئله خود  مشکل شدیدی را ایجاد کرده از جمله 
خش��کیدن دریاچه ارومیه و دریاچه هامون. دریاچه بختگان و مهارلو در 
فارس، پر شدن سد سفیدرود از گل و لای و شور شدن سد گتوند که هر 

کدام از این مشکلات به مرحله غیرقابل اصلاحی رسیده است.
در سال 91 بزرگ ترین سد خاکی کشور با ظرفیت مخزن 5/7 میلیارد 
مترمکعب در گتوند خوزس��تان به بهره برداری رسید اما گنبدهای نمکی 
در مسیر ساخت آن آینده نامعلومی را برای آن رقم زد. اگرچه بعضی از 
مسئولان بر این باورند که اقدامات عاجلی در این مرحله باید انجام شود 

تا مسئله ای به وجود نیاید. 
حفر چاه های عمیق بدون ضوابط قانونی مشکلات بزرگی چون رانش  
زمین که نمونه بارز آن در استان بدخشان افغانستان در چند روز گذشته 
اتفاق افتاد به وجود آورد و نشست زمین در دشت ها، تخریب سفره های 
زیرزمینی، شوری آب در کشور را موجب شد. در معرض خطر قرار گرفتن 
اراضی کش��اورزی جهرم در فارس و ترک خ��وردن منازل دامنه فریدن 
اصفهان  ناش��ی از افزایش زیاد حفر چاه های غیرمجاز بوده اس��ت. عمق 
دسترس��ی به آب های زیرزمینی از طریق حف��ر چاه از 10 تا 20 متر به 
عمق 200متر رسیده که استحصال آب از این عمق تاثیر نامطلوبی روی 
محیط زیست گذاشته است و در آینده شاهد مهاجرت های عظیم انسانی از 
روستاها به شهرهای بزرگ خواهیم بود. مسائل آب در استان های همجوار 
از جمله آذربایجان غربی و کردستان به علت خشک شدن دریاچه ارومیه و 
در خوزستان به علت کاهش جریان آب رود کارون وآلوده شدن آن و مسائل 
ریزگردها و در استان سیستان و بلوچستان به علت خشکی دریاچه هامون 
و بادهای 120 روزه در استان خراسان به علت هم مرز بودن با افغانستان 
و کاهش میزان بارندگی، در آینده شاهد مهاجرت مردم و نارضایتی های 
اجتماعی خواهد شد. با فراخوان دولت محققان و دانشمندان طرح هایی 
را برای حل این مشکلات مطرح کردند و همین امر باعث دلگرمی جامعه 
ش��د. در اجرای طرح انتقال آب ش��ور از خلیج فارس و یا دریاچه خزر از 
آنجایی که بسیار پرهزینه و در حیطه عمل امتحان خود را پس نداده اند 
نمی توان امیدوار بود و نباید به انجام طرح های آزمون و خطا در این برهه 
از زمان حساس در کشور پرداخت.  باید از طرح های مفید بومی و روستایی 
که توس��ط افراد محلی ارائه می ش��ود حمایت کرد زیرا که ایجاد اشتغال 
مستمر برای اهالی روستاهای منطقه، افزایش درآمد کشاورزان، جلوگیری 
از مهاجرت روس��تاییان به شهرها، افزایش آب های زیرزمینی و چاه های 
پایین دست، جلوگیری از رانش زمین و پر شدن سدها و کاهش ذخیره 

آنها و جلوگیری از تبخیر و تعریق از فواید این طرح هاست.
 عضو هیئت علمی دانشگاه

پیشنهادهایی برای حل مشکل 
کمبود آب
* افراسیاب دهلوی

*

شهرکرد- خبرنگار کیهان:
آینلده  در جریلان سلفر 
رئیس جمهلور به چهارمحال و 
بختیاری مشکات و پروژه های 
عمرانی این اسلتان که دارای 
اولویت هستند به ایشان اعام 

خواهد شد.
قاسم سلیمانی دشتکی مسئله 
آب و پروژه های عمرانی را از جمله 
اولویت های اس��تان چهارمحال و 

بختیاری اعلام کرد.
آب  مناب��ع  کمیت��ه  در  وی 
چهارمحال و بختیاری بااش��اره به 
خشکس��الی های چند سال اخیر 
در این اس��تان و اجرای طرح های 
انتق��ال آب بین ح��وزه ای اف��زود: 
ابت��دا باید آب مورد نیاز مردم این 
استان تامین و سپس آب مازاد به 
روش های علمی و بدون ضربه زدن 
به سرچشمه ها به سایر استان های 

کشور منتقل شود.
س��لیمانی دش��تکی یک��ی از 
دغدغه های مهم مردم چهارمحال 
و بختیاری را مس��ئله آب اعلام و 
تصریح کرد: دغدغه های مردم باید 
به صورت ویژه، علمی و با اولویت از 

سوی مسئولان دنبال شود.
ب��ه گفت��ه مدی��رکل ح��وزه 
استانداری چهارمحال و بختیاری 
س��فر رئیس جمهور به این استان 
در آینده نزدیک انجام خواهد شد.

استاندار:

اولویت های 
چهارمحال و 
بختیاری به 

رئیس جمهور 
اعلام می شود

مدیر آب منطقه ای استان 
گلستان گفت: کشاورزانی که 
بدون داشتن حق »نسق« اقدام 
به کشت شالی کنند به مراجع 

قضایی معرفی می شوند.
ایرج حیدریان در جلسه بررسی 
وضعی��ت کمبود آب آش��امیدنی 
شهری گنبد کاووس گفت: معرفی 
کشاورزان متخلف براساس مصوبه 
ستاد مدیریت مصرف آب در حوزه 
کشاورزی این اس��تان اتخاذ و در 

سال جاری اجرایی خواهد شد.
وی با بیان اینک��ه هم اکنون 
کشت نس��ق ش��الی در گلستان 
12هزار هکتار است اما چند برابر 
این مقدار کش��ت می شود، افزود: 
ب��ه طور میانگین کش��ت ش��الی 
5برابر بیش��تر از کشت غلات آب 
مصرف می کند که این امر خسارات 
جبران ناپذیری به منابع آب استان 
وارد می کند. حیدریان با تاکید بر 
ضرورت تجدیدنظ��ر در مدیریت 
آب در حوزه کشاورزی این استان، 
اضافه کرد: کشت محصولات باید 
براساس میزان بارش سالانه و منابع 
موجود صورت گیرد و هرگاه میزان 
بارش کاهش یاب��د باید به همان 
میزان نیز کشت محصولات کاهش 
یابد. وی تصریح کرد: در سال آبی 
ج��اری میزان بارش در گلس��تان 
44درص��د نس��بت به س��ال قبل 
کاهش داش��ته است ضمن اینکه 
افت 20درصدی  بارندگی  کاهش 
منابع آب زیرزمینی این استان را 

به همراه داشته است.

مدیرعامل آب منطقه ای 
گلستان:

کشاورزان 
در صورت 
کشت شالی 
بدون نسق
 به دادگاه 

معرفی می شوند

اهواز - خبرنگار کیهان: 
ز  لرو سلا بلا  همزملان 
آزادسلازی خرمشلهر احداث 
خط دوم راه آهن اهواز به بندر 
امام خمینی با حضور مسئولان 
کشوری و اسلتانی خوزستان 

آغاز شد.
در این مراس��م معاون فنی و 
زیربنای��ی راه آهن کش��ور با بیان 
اینکه ظرفیت حمل بار و جابه جایی 
مسافر در خوزستان بالا است اظهار 
داشت: برای توسعه راه آهن جنوب 
علاوه، بر بودجه س��الانه سازمان 
راه آهن کشور از محل سود فروش 
فولاد خوزس��تان هزین��ه احداث 
خط دوم ریلی اهواز - بندر امام و 

با حضور معاون راه آهن کشور

کار ساخت خط دوم راه آهن 
اهواز - بندر امام خمینی آغاز شد

اهواز - خرمشهر، اهواز - اندیمشک تهیه می شود که شنبه اولین پروژه دو خطه کردن راه آهن جنوب کلنگ زنی شد.
»سعید محمدزاده« گفت: 350 کیلومتر از خطوط ریلی خوزستان نوسازی شد و کار نوسازی و توسعه ایستگاه قطار اهواز در دست مطالعه است، 

وی همچنین به احداث خط ایذه به اصفهان اشاره کرد و گفت: این خط می تواند در توسعه اقتصادی و حمل و نقل بسیار موثر واقع شود.
محمدزاده گفت: 90 میلیون یورو برای علائم و تراکت بندی محور جنوب در نظر گرفته ش��ده اس��ت که با انجام این طرح، فاصله بین دو ایس��تگاه 
بصورت مجازی نشان داده می شود. وی به احداث خط شلمچه به بصره اشاره کرد و افزود: وزارت راه آمادگی خود را برای این پروژه اعلام کرده که با 
اعلام آمادگی عراق این پروژه آغاز می شود. نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی نیز در این مراسم با بیان اینکه پیشرفت و توسعه ریلی در کشور 
5 درصد است، این میزان را در خوزستان بسیار کمتر از 5 درصد خواند و گفت: 35 درصد خطوط اهواز به تهران فرسوده هستند که این عامل باعث 
ش��ده تا زمان رس��یدن قطار اهواز به تهران همانند 70 س��ال پیش 14 س��اعت به طول انجامد. سید شکرخدا موسوی با بیان اینکه 84 میلیارد تومان 
اعتبار برای توسعه و نوسازی زیرساخت های ریلی خوزستان به تصویب رسیده است، تصریح کرد: 12 میلیارد تومان برای احداث خط دوم اهواز به بندر 
امام خمینی)ره( و 380 میلیارد تومان برای بازسازی خط اندیمشک، دورود به تصویب رسیده است. وی افزود: پیش بینی می شود طی مدت یک سال 

طرح دو خطه کردن محور ریلی اهواز - بندر امام خمینی به بهره برداری برسد.

همدان- خبرنگار کیهان:
مدیرکل نوسازی و توسعه 
و تجهیز مدارس همدان گفت: 
ناتملام  پروژه هلای  تکمیلل 
آموزشی در اولویت فعالیتهای 
نوسلازی مدارس کشور و این 

استان قرار دارد.
ابراهیم امینی فرد در گفت وگو 
با خبرن��گاران، افزود: تلاش داریم 

تا پروژه های ناتمام آموزش��ی را با 
جذب کمک ها و مشارکت خیران 
مدرسه ساز، درکنار اعتبارات دولتی 

تکمیل کنیم.
وی ادام��ه داد: هم اکنون 34 
پ��روژه نیم��ه تمام آموزش��ی در 
اس��تان وجود دارد ک��ه دارای 10 
ت��ا 80 درصد پیش��رفت فیزیکی 
هس��تند و 73 میلی��ارد ری��ال از 

محل مش��ارکت های خیران برای 
آنها هزینه شده است.

امینی فرد یادآور ش��د: مطابق 
شناسنامه های فنی مدارس استان 
که در سال 86 تهیه شده است، 3 
ه��زار و 548 کلاس درس نیاز به 
بازسازی و مقاوم سازی داشتند که 
تا پایان سال 92، 50 درصد آن ها 

به انجام رسیده است.

مدیرکل نوس��ازی و توسعه و 
تجهیز مدارس همدان اعلام کرد: 
امسال بیش از 4 هزار میلیارد ریال 
به بازسازی و مقاوم سازی مدارس 
کش��ور اختصاص یافته که س��هم 
اس��تان همدان 2/7 درصد معادل 
170 تا 200 میلیارد ریال است که 
البته امیدوار به افزایش آن از محل 

اعتبارات استانی هستیم.

مدیرکل نوسازی مدارس استان:

پروژه های نیمه تمام آموزشی همدان امسال تکمیل می شود

یزد- خبرنگار کیهان:
خدماتی که در حال حاضر در 
یزد به مردم ارائه می شود، خدمات 
سطح متوسط است و تاش ما این 
است که این خدمات به سطح بالا 

برسد.
 ش��هردار یزد با بیان این مطلب 
افزود: هم اکنون س��رانه فضای س��بز 
در این ش��هر به ازای ه��ر نفر3 و نیم 
مترمربع اس��ت و این مقدار بسیار کم 
است، تلاش ما این است که این میزان 
را به حد اس��تاندارد که حداقل 10 تا 

12مترمربع است، نزدیک کنیم.
محمدرض��ا عظیم��ی زاده گفت: 
در س��ال 93 بودجه ش��هرداری یزد 
218میلیارد تومان بس��ته شده است. 
که این درآمد در مقایسه با شهرهایی 
که از لحاظ اقتصادی درآمد بیشتری 
دارند، بسیار ناچیز است و در حالی که 
این شهرها به ازای هر نفر بیش از یک 
میلیون تومان درآمد دارند، در شهر یزد 

شهردار:

بخشی از گوشت شهر یزد 
از کشتارگاه های غیربهداشتی تامین می شود

درآمد ش��هرداری به ازای هر نفر تنها 
430 تا 450 هزار تومان است.

عظیمی زاده در ارتباط با آلودگی 
کارخانه ها و صنایع در شهر یزد، گفت: 
هدف ما این نیس��ت ک��ه صنایع را از 
ش��هر بیرون کنیم بلکه م��ا به دنبال 
این هستیم که صنایع پاک را در یزد 

تقویت کنیم.
عظیمی زاده در ارتباط با کشتارگاه 

صنعت��ی ی��زد گف��ت: وقت��ی ما یک 
کشتارگاه صنعتی بزرگ در یزد ایجاد 
می کنیم، باید جلوی دیگر کشتارگاه ها 
گرفته شود اما الان کشتارگاه های دیگر 
تعطیل نشده و کشتارهای زیرزمینی 

در یزد فعالیت دارند.
وی تاکی��د ک��رد: اکن��ون نصف 
گوشت شهر از کشتارگاه هایی تامین 

می شود که بهداشتی نیستند.

فرمانده انتظامی استان خبر داد
آغاز فعالیت گشت رعد در لرستان

خرم آباد- خبرنگار کیهان:
فرمانده انتظامی لرستان گفت: در راستای ارتقای امنیت اجتماعی 
و کنترل هرچه بیشلتر تفرجگاه ها، گشت های ویژه رعد در خرم آباد 

آغاز به کار کرد.
س��رتیپ محمد قنبری هدف از تش��کیل این گشت ها را افزایش آرامش 
خاطر مردم و برخورد سریع و قاطع با مخلان نظم و مزاحمان نوامیس مردم 
ذکر کرد و افزود: برای حضور سریع در محل حوادث، اغلب از موتورسیکلت 
استفاده خواهد شد و در آینده نزدیک موتورسیکلت های مجهز به دوربین که 
قادر به ثبت رویدادهای محیط هستند و به عنوان سند در مراکز انتظامی و 
قضایی مورد اس��تفاده قرار می گیرند جایگزین موتورسیکلت های موجود این 
گش��ت ها می ش��ود. وی ادامه داد: این طرح در شهرهای بروجرد و دورود نیز 
اجرا خواهد شد. فرمانده انتظامی لرستان از تشکیل گشت کوهستان در آینده 
نزدیک خبر داد و تصریح کرد: این گشت ها در روزهای تعطیل تامین امنیت 
آمد و شد مردم در کوهستان ها از جمله مراسم کوهپیمایی را برعهده دارند 

و با مخلان نظم عمومی و آرامش مردم برخورد خواهند کرد.

سیلندر اطفای حریق »نسیم« غیراستاندارد 
اعلام شد

اصفهان- خبرنگارکیهان: 
سلیلندر اطفای حریق با عامت تجاری »نسلیم« غیراستاندارد 

اعام شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل استاندارد استان اصفهان، شرکت سمن 
سیاق کویر، تولیدکننده کپسول اطفای حریق با علامت تجاری »نسیم« بدون 
اخذ پروانه کاربرد علامت استاندارد و مجوز لازم اقدام به تولید غیرمجاز کپسول 
4 و 6کیلوگرمی پودری با کیفیتی بسیار پایین تر از حد استاندارد ملی ایران 
کرده است که بازرسان این اداره کل درصورت مشاهده این کالای غیراستاندارد 

در بازار مصرف، موظف به توقیف و جمع آوری آن هستند.

افزایش 10 درصدی آمار بستری
 در بیمارستان های زنجان

زنجان- خبرنگار کیهان:
سرپرسلت دانشگاه علوم پزشلکی زنجان از افزایش 10 درصدی 
آمار بسلتری در بیمارسلتان های اسلتان، از آغاز طلرح تحول نظام 

سامت خبر داد.
علیرضا بیگلری افزود: با نهایی شدن بسته های بعدی طرح، شاهد تحولات 
خوبی در حوزه س��لامت اس��تان خواهیم بود. وی از اجرایی شدن 2 بسته از 
مجموع 8 بس��ته طرح تحول نظام سلامت کش��ور از اوایل خرداد خبر داد و 
گفت: مقیم شدن پزشکان متخصص و ماندگاری متخصصان در مناطق محروم 
2 بسته این طرح است که تا چند روز دیگر عملیاتی می شود. بیگلری افزایش 
پرداختی ها به پزشکان متخصص زنان و زایمان و همچنین ماماها را یکی دیگر 
از بسته های طرح تحول نظام سلامت اعلام کرد و گفت: اجرای این طرح منجر 
به تشویق این متخصصان برای ترغیب مادران به زایمان های طبیعی می شود.

اختصاص اعتبار برای ساخت مساجد 
اندیمشک

اندیمشک- خبرنگار کیهان:
4 میلیارد و 300 میلیون ریال اعتبار برای ساخت و تعمیر مساجد 

اندیمشک اختصاص یافت.
مروت خادم رئیس اداره اوقاف و امور خیریه اندیمشک با اعلام این خبر 
گف��ت: امس��ال 2 میلیارد ریال اعتبار از اعتب��ارات اداره کل میراث فرهنگی 
استان خوزستان برای بازسازی و تکمیل بقعه امامزاده احمد)ع( در غش الوار 
گرمسیری این شهرستان اختصاص یافته است و از این میزان اعتبار هم اکنون 
یک میلیارد و 10 میلیون ریال جذب ش��ده و کار بازس��ازی توسط اداره کل 
میراث فرهنگی اس��تان خوزستان در حال انجام است. وی افزود: با توجه به 
ساخت مناطق جدید شهر 6 قطعه زمین برای احداث مسجد تعیین شده و 
کارهای اولیه آن در حال انجام است. خادم در پایان گفت: 58 میلیون ریال 

به مساجد اندیمشک و بخش الوار گرمسیری کمک شده است.
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان اعام کرد

آغاز عملیات انتقال آب سد زاگرس
 به گیلانغرب

کرمانشاه- خبرنگار کیهان:
عملیلات اجرایی خط انتقال آب از سلد زاگرس بله 30 هکتار از 

باغ های جدید احداث شده در ضلع جنوبی این سد آغاز شد.
این خبر را مدیر جهاد کش��اورزی شهرس��تان گیلانغرب اعلام و تصریح 
کرد: این طرح به طول 2 کیلومتر و با 600 میلیون ریال اعتبار اجرا می شود.
نصرت الله فلاحی در ادامه اظهار داشت: با اجرای این خط انتقال، آب مورد 
نیاز برای آبیاری 30 هکتار از باغ های پس��ته و انگور احداث ش��ده در حاشیه 
سد زاگرس تامین می شود. وی خاطرنشان کرد: هم اکنون سطح باغ های این 
شهرستان 950 هکتار است و سالانه بیش از 3 هزار و 500 تن انواع محصولات 

باغی تولید و روانه بازار مصرف می شود.

کرج- خبرنگار کیهان:
رئیس شورای اسامی شهر کرج از سکوت مراجع قضایی در برابر 
تصرف بیش از 72 هکتار از اراضی دولتی به بهانه ساخت بیمارستان 

در شهرک حسن آباد کرج انتقاد کرد.
محمود دادگو در جمع خبرنگاران اظهار داش��ت: متاس��فانه یک گروه 
پزشکی در دهه های گذشته با بهانه احداث بیمارستان و مراکز مجهز درمانی 
نظر موافق مسکن و شهرسازی برای تحویل 72 هکتار زمین با نرخ دولتی را 
جلب کرده اما به رغم گذشت سال ها آجری روی آجر گذاشته نشده است.

وی گفت: زمانی که گروه پزشکی مذکور تقاضای تغییر کاربری این اراضی 
به تجاری و مسکونی را در کمیسیون ماده 5 مطرح کرد عملا نیت خود را 
آشکار ساخت و پس از این سکوت در برابر آن خیانتی بزرگ محسوب می شود.

این مسئول افزود: اکنون که کرج از کمبود مراکز درمانی رنج می برد و 
مردم شرایط سختی را به خاطر نبود بیمارستان های مجهز تحمل می کنند، 
میلیاردها تومان س��رمایه ای که برای ارتقای س��رانه های بهداشت و درمان 

این کلانشهر تخصیص یافته در دست یک گروه پزشکی خاک می خورد.
دادگر از دستگاه قضایی، سازمان بازرسی کل کشور و سایر دستگاه های 
اطلاعاتی و امنیتی خواست پرونده اراضی واگذاری شده در حسن آباد به گروه 

پزشکی فوق را روی میز بگذارند و نسبت به بازپس گیری آن اقدام کنند.
رئیس شورای اسلامی شهر کرج یادآور شد: با توجه به وسعت زیاد زمین 
مذکور می توان طرح احداث شهرک سلامت را در آن اجراء کرد و این طرح 

مدنظر استانداری البرز نیز است.

تصرف 72 هکتار از اراضی دولتی کرج 
به بهانه ساخت بیمارستان

رشت- خبرنگار کیهان: 
در سال گذشته، نیمی از 
جرائم حوزه سایبری گیان، 
برداشت اینترنتی غیرمجاز از 
حساب های بانکی شهروندان 

بوده است.
رئیس پلیس فتا فرماندهی 
اظهار  انتظام��ی گیلان  نیروی 
داشت: مجرمان در سال گذشته 
با سوءاستفاده از غفلت صاحبان 
کارت ه��ای بانک��ی، ح��دود 7 
میلیارد و 500 میلیون ریال به 
صورت غیرمجاز برداشت کردند.

س��رهنگ ایرج محمدخانی 
تصری��ح کرد: ب��ا پیگیری های 
مج��رم  گرفت��ه،  34  ص��ورت 
غیرمجاز  اینترنت��ی  برداش��ت 
شناس��ایی و دستگیر شده اند و 
حدود 4 میلیارد و 500 میلیون 
ریال ب��ه مالباختگان مس��ترد 

شده است.

برداشت 
اینترنتی 
غیرمجاز 
از حساب 
شهروندان

استاندار خراسان جنوبی گفت: هم اکنون 400 روستا در این استان با تانکر سیار آبرسانی می شود.
وجه الله خدمتگزار در شورای اداری خراسان جنوبی از ایجاد راه آهن به عنوان زیرساخت مهم دیگر مورد نیاز 

استان یاد کرد و افزود: اجرای این پروژه سه هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
وی از مس��ئولان اجرایی و نمایندگان مردم در مجلس ش��ورای اس��لامی خواست برای تأمین و اجرای این 

پروژه تلاش کنند.
احداث راه آهن در استان خراسان جنوبی از مصوبات سفر هیئت دولت قبلی است و مسئولان آن وعده داده 

بودند که از سال 1391 آغاز می شود.
وی شمار پروژه های نیمه تمام عمرانی در خراسان جنوبی را 1350 و اعتبار مورد نیاز آنها را 2171 میلیارد 
تومان عنوان کرد و اظهار داشت: این در حالی  است که اعتبارات عمرانی استان در سال جاری به شرط تخصیص 

صددرصدی 140 میلیارد تومان است.

آبرسانی با تانکر
 به 400 روستای خراسان جنوبی

بناب- خبرنگار کیهان:
فرماندار بناب در نشسلت کارگروه املور اجتماعی، فرهنگی 
این شهرسلتان، واگذاری سالن های ورزشی را به بخش خصوصی 

مورد انتقاد قرار داد.
ولی الله فرج اللهی با انتقاد از واگذاری اماکن ورزش��ی از قبیل س��الن 
اس��تخر و زمین فوتبال به بخش خصوصی تصری��ح کرد: از این مکان ها
 به عنوان محل درآمد استفاده می کنیم که این ناشی از ضعف برنامه ریزی 

مسئولان است.
 وی بر برنامه ریزی دقیق مس��ئولان شهرستان برای پر کردن اوقات 
فراغت دانش آموزان در فصل تابستان تاکید کرد و افزود: تمامی مدارس 
و سالن های ورزشی با کلیه امکانات باید در اختیار جوانان قرار گیرد و در 

طول تابستان نباید در هیچ مدرسه ای بسته بماند.

انتقاد فرماندار بناب از واگذاری 
اماکن ورزشی به بخش خصوصی

ویروس VHS 9 میلیارد تومان به واحدهای 
پرورش ماهی استان همدان خسارت وارد کرد.

قائم مقام سازمان جهاد کشاورزی استان همدان با 
بیان اینکه این بیماری از فرانس��ه وارد کش��ور شده و 
10 اس��تان درگیر این بیماری هستند، گفت: ویروس 
VHS قابل انتقال به انسان نیست اما به علت تلفات 

زیاد ماهی های پرورشی تاکنون 7 واحد پرورش ماهی 
خسارت دیده اند.

محمدرضا ابراهیمی در ش��ورای پدافند غیرعامل 
استان افزود: این بیماری که از یک سال پیش ردیابی 
شده است در منطقه نهاوند رخ داد که باعث تلف شدن 

ماهیان پرورشی می شود.

 VHS خسارت ویروس
به واحدهای پرورش ماهی همدان
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